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  MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 

 

Sotsiaalkomisjoni koosoleku protokoll   
 

Märjamaa                                                                                                                          14. mai 2012 nr 17 
 

Algus kell 15.00, lõpp kell 15.35. 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Villu Karu 

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

Sotsiaalkomisjoni koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Gaili Ilisson, Ilju Aviste, Marge Viska, Marika 

Hiiemaa, Villu Karu. 

Puudusid: Helle Rehepapp, Väino Nasir. 

 
Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD: 

1. Arutelu lastehoiuteenuse korraldamisest Märjamaa vallas 

2. Muud küsimused 

 

 

Päevakorrapunkt 1 

Arutelu lastehoiuteenuse korraldamisest Märjamaa vallas 
 

V. Karu: Probleem on teada. Sellest on räägitud ka volikogus, et lasteaiakohti on vallas puudu. Saan aru, et 

nüüdseks on tehtud konkreetseid pakkumisi Märjamaa vallas teenuse osutamiseks. 

 

M. Viska: Märtsi lõpus saatis Midrimaa lasteaia hoolekogu mulle kirja (registreeritud valla 

dokumendiregistris nr-ga 13-1.4/904, 28.04.2012), milles pakkusid välja endapoolseid lahendusi, mil viisil 

lasteaiakohtade põuda leevendada. Pakkusid välja konteinertüüpi juurdeehitust Mirdimaale, toetussüsteemi 

väljatöötamist kõikidele, kes on järjekorras jne. Seejärel võtsid vallaga ühendust kaks neiut. Nad lugesid 

ajalehest, et meil on lasteaiakohtade puudus ning andsid teada, et nad soovivad hakata pakkuma 

lastehoiuteenust. Saime nendega kokku ning nad tutvustasid oma äriideed. Pakkusid välja esialgse hinna – 

320 eurot/kuus 5 päevase hoiunädala puhul. Lapsehoiu koht saaks olema Märjamaa alevis. Maja on neil välja 

vaadatud. Arvestatud on ümberehitusega ning inventari soetamisega ja nad plaanivad selleks kirjutada 

projekti. Nad oleks valmis teenust käivitama jaanuarist 2013. Miinimum-maht, millega nad ära majandaks, 

oleks 10 last ning maksimum, keda nad suudaks teenindada, oleks 20 last.  

Oleme seda teemat arutanud 10. aprilli ja 2. mai vallavalitsuse istungitel. Oleme kokku saanud Midrimaa 

hoolekoguga, teenuse pakkujatega. Vallavalitsus on kalkuleerinud valla toetuseks 200 eurot/kuus 1 lapse 

kohta. See on summa, mida keskmiselt maksavad teised vallad (on 140-st kuni 215 euroni). On arutatud, et 

Märjamaa vald võiks käituda analoogselt Sauga vallaga, kus lastehoiuteenuse toetust makstakse nendele 

lastevanematele, kellele lapsevanema hüvitise maksmine on lõppenud ning mõlemad vanemad töötavad või 

õpivad päevases õppevormis. Kui on üksikvanem, siis üks vanem. Kui lapsevanem on kodune, siis seda 

lapsehoiuteenuse toetust vald ei maksaks.  

Vallavalitsuse eesmärk, milleks seda komisjonides arutada, on see, et saada teada, kas ollakse valmis sellist 

teenust toetama ja kas oleks aktsepteeritav 200 eurone toetus lapse kohta. See 200 eurot tuleneb ka 

lasteaiakoha kohamaksumusest, mida vald keskmiselt ühe lasteaia peale arvestab. Pillerpallis on see 

arvestuslik summa 190 €, Midrimaal 185 €, Karikakras 277 €, Sipa-Laukna lasteaias 381 € ja Varbolas   

246 €.  

Kui valla poolt läheb välja selline sõnum, et ollakse valmis teenust toetama, siis teenuse pakkujad käivitavad 

oma äriidee. See ei tähenda seda, et nemad peaksid olema ainukesed teenuse pakkujad. Kui volikogus 
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rahastamist reguleeriv kord vastu võetakse, siis on lapsevanema enese otsustada, kelle käest ta seda teenust 

ostab. Kokku on lepitud kokkusaamised lastevanematega, kes on lasteaedade järjekordades. Midrimaal on see 

kokkusaamine 23. mail ning Pillerpallis 29. mail. Kokkusaamiste eesmärk on lastevanematele tutvustada 

teenust ning selgitada välja, paljud neist on võimelised selle teenuse eest maksma. Kui me arvestame, et laps 

käib lastehoius 5 päeva nädalas, siis kuutasu on 320 eurot. Selle sees on õppemaks, kuid seal sees ei ole 

toitlustamist. Lapsevanema kuluks jääks seega 120 eurot + toitlustamise maksumus.  

 

*M. Hiiemaa soovis teada, palju on valla lasteaedades sõimerühma kohamaksumus.  

M. Viska vastas, et eraldi seda välja toodud ei ole. 

M. Hiiemaa arvas, et see tuleks siiski eraldi välja võtta, sest sõimekoha maksumus on kindlasti kallim ja 

antud juhul hakatakse lastehoidu pakkuma just sõimeealistele. Lasteaia juhatajad oskavad kindlasti selle oma 

asutuse kohta välja tuua.  

 

*M. Viska: Vallad toetavad lastehoidu erinevate summadega. Näiteks Rapla vald toetab 140 euroga. Peame 

vaatama, millised on meie eelarve võimalused. Vallavalitsus leidis, et 200 eurot on piir. 

 

Toimus arutelu. 

I. Aviste märkis, et see lahendab poolte laste olukorra, kuid mis saab teistest. 

M. Hiiemaa soovis teada, palju lasteaedades käivate laste vanemad keskmiselt 1 lapse kohta ise maksavad, 

arvestades toiduraha, õppetasu jne. 

M. Viska: Maksavad toiduraha, õppetasu ja kohatasu. Summaliselt ei tea. Lasteaiati on toiduraha erinev. 

G. Ilisson: Kohatasu on 7 € ja õppetasu samuti 7 €. Toidupäevamaksumus on kindlasti üle 1 €/päevas. Arvan, 

kes kõik päevad kohal käivad, peavad arvestama ca 30 euroga. 

M. Hiiemaa: Seega ühe lasteaialapse eest tuleb vanemal ise tasuda ca 44 eurot kuus.  

 

M. Hiiemaa: Tuleb otsustada, kas me tahame lastehoiuteenust pakkuda või mitte. Neil ei ole mõtet käivitada 

asja, mis ei hakka toimima ja millesse nad peavad ise finantseerima. Peame aluseks võtma selle, et Märjamaa 

elanikkond antud ajahetkel ei ole maksevõimeline. Seda näitas ilmekalt Päikesejänku juures tegutsenud 

päevahoiuteenus, mis iseenesest ei olnud üldse kalli hinnaga. See ei hakanud põhimõtteliselt tööle. Meil ei ole 

mõtet lasta sellel projektil käivituda kui me ei ole kindlad selles, et asi hakkab toimima. Esimeseks 

takistuseks on raha. Kui nad tõepoolest kõik projektide võimalused ära kasutavad, siis see on märkimisväärne 

summa, kuid kui meie siit poolt ei toeta, siis pole mõtet sel rahal minna lasta.  

M. Viska: Esmase tagasiside saame kohtumistelt lastevanematega. Eesmärk on välja selgitada maksejõulisus. 

Kui lapsevanemad ütlevad, et nad nende hindadega ei suuda teenust osta, siis tuleb asjad ümber hinnata – kas 

siis valla toetuse osas või leida muud lahendused.  

 

M. Hiiemaa: Meie eesmärk on saada lasteaedade järjekorras olevatele lastele hoiukohad. Me ei peaks vahet 

tegema, kas last hoitakse valla lasteaias või on tegemist erahoiuga. Erahoiu käivitamine võtaks vallalt ära 

kõik need kulud, mida me peaksime tegema oma lasteaedadesse lisakohtade loomiseks. Olen aru saanud, et 

me ei ole praegu ise võimelised kohti juurde looma. Praegu pakutakse meile seda, et valla eest tehakse n ö see 

karp ise ära. Miks me mõtleme, et erahoid peaks ennast ise ära majandama? Mina mõtlen seda, et kui seda 

asja üldse käivitada, siis samal tasemel toetamisega kui oma lasteaedu. Lapsevanemal jääks tasuda täpselt 

sama palju kui valla lasteaedades käivatel lastel. Peame arvestama ka seda, et kui laste arv langeb, siis 

erahoid peab leidma omale muu niši.  

M. Viska: Nad ongi planeerinud kõrvalteenuseid. 

 

*V. Karu: Asjal on üks pool veel. Mis hinda puutub, siis see on päris krõbe. Arvestades seda, et tegemist on 

hoiuteenuse, mitte lasteaiateenusega. Need ei ole päris võrdväärsed. Arvan, et see asi tasuks lõpuni uurimist. 

Minu andmetel peaks järjekorras olema ca 40 last. 

M. Viska: Räägiti 45 lapsest, kuid mina sain aru, et on 35 last. 

V. Karu: Igal juhul on see selline arv, mille puhul on võimalik iga lapsevanemaga personaalselt suhelda ning 

saada ülevaade, kas niisugustel tingimustel nagu meil siin esitatakse, on teenuse tarbijaid.  

G. Ilisson: Kohtumistel lastevanematega see eesmärk ongi. 

 

Toimus arutelu ruumidest. 
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M. Viska teavitas, et maja asukohta ei ole avalikustatud, kuid äriidee esitajad kavatsevad taotleda EASist 

toetust. 

M. Viska: Lastehoiuteenus iseenesest õppekava ei sisalda, aga konkreetsel juhul on tegemist erialase 

ettevalmistusega inimestega ning seal, kus nad praegu tegutsevad, osutavad nad sisuliselt lasteaia teenust. Kui 

laps pika päeva hoida on, siis lapsel peab olema mõtestatud tegevus, oma režiim jne. Sisuliselt järgivad nad 

lasteaia päevakava.  

Ilmselt, kui panna tingimuseks, et mõlemad vanemad peavad töötama või õppima päevases õppevormis, jääb 

neist 35-st nii mõnigi toetusesaajate ringist välja.  

 

*G. Ilisson: Praegu olete arvestanud konkreetse firma, mitte lastevanemate toetamisest? 

M. Viska: Toetatakse ikkagi lapsevanemaid, kuid see toetus makstakse otse teenuse osutajale. Arveldamine 

toimub kolmepoolse lepingu alusel. 

Konkreetse äriidee esitaja on vaid üks võimalus lapsevanematele. Ta võib valida ka teise teenusepakkuja. 

Vald toetab selles ulatuses, mis korras ette nähtud. 

G. Ilisson: Teenuse pakkujal peab olema ikkagi vastav kvalifikatsioon? 

M. Viska: Jah. Teisi ei saa vald toetada. Kui keegi on nõus lapse kodus teenust osutama ja tal on vastav 

litsents, siis ka see on võimalik. Praegu kerkis teema üles lihtsalt selle konkreetse pakkumise baasil.  

 

*V. Karu: Kui sellist teenust vajaks ca 30 last, siis see tähendaks vallale ca miljonikroonist väljaminekut 

aastas. 

G. Ilisson arvas, et neid nii palju siiski ei ole, sest paraku väiksed lapsed haigestuvad sageli ja ei saa kõik 

päevad kohal käia.  

G. Ilisson avaldas arvamust, et see on üpris suure riskiga teenus teenusepakkujale, kes tahab pakkuda just 

sellist lasteaia-vormi. Kes käib lapsi hoidmas kodust-kodusse, tema jaoks ei ole see nii suur risk. Ta ei pea 

investeerima vahenditesse.  

M. Hiiemaa: Selline lapsehoid töötab väga hästi suures kohas ning kus on maksujõuline elanikkond.  

 

Toimus arutelu. 

V. Karu:   Vallale tuleb see teenus siiski odavam kui hakata lasteaiale juurdeehitust tegema. Vajadust selle 

teenuse järele kindlasti tuntakse. 

 

Otsustati: Toetada ideed rahastada valla poolt lastehoiuteenust. Eelnevalt on vajalik teha nõudluse 

väljaselgitamiseks uuringud.  

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Muud küsimused 

 

*) M. Viska: 18. mail on Märjamaa rahvamajas eakate ohutuspäev ja võimalus taotleda ID-kaarti. Märjamaa 

vallast on registreerunud 142 inimest ning Vigala vallast ca 50 inimest. Tulemas on tihe tööpäev. Eakate 

päevale on meie poolt kirjas 50 inimest .  Kohal on „Prillitoos“. Tegemist on väga asise ettevõtmisega.    

 

*) M. Hiiemaa tegi ettepaneku rääkida lastehoiuteenusest volikogu istungil, et teemat tutvustada laiemas 

ringis.  

Otsustati: Teha ettepanek teemast kõneleda volikogu istungil infopunktis.  

 

*V. Karu: Millises seisus on sotsiaaltranspordi korraldamise kord? 

M. Viska vastas, et muude tööde tõttu ei ole jõudnud asjaga tegeleda. Vahepeal oli sotsiaalosakonnas 

maavalitsuse korraline järelevalve. Akt on koostamisel. Üldiselt jäädi sotsiaalosakonna tööga väga rahule.  

M. Viska: Oli ka väikseid puudusi, millest olime ka ise teadlikud. Näiteks toimetulekutoetused tuleb välja 

maksta 3 päeva jooksul, aga meie oleme seni teinud klientidega kokkulepped, et maksmine toimub kassast 

kõikidele ühel päeval.  
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*M. Hiiemaa soovis teada, kuidas sotsiaalosakond on valmis suvel toimuvateks muudatuseks, mis tehakse  

puude ja püsiva töövõimetuse taotlemise menetluses. Muudatuse tulemusena perearstide koormus väheneb, 

kuid suurenema peaks sotsiaalametnike oma.  

M. Hiiemaa: Olen selle aasta algusest alates teinud 67 terviseseisundi kirjeldust. Ühe kirjelduse koostamiseks 

kulub 15-30 minutit, olenevalt sellest, kas on esmane või korduv. Perearstidel läheb nüüd kergemaks, kuid 

teil selle võrra raskemaks. /…/ Meil vaatavad praegu õed kõik eeltäidetud vormid üle. Inimesed ei oska neid 

ise täita. Neid tuleb juhendada.  

 

 

 

 

Villu Karu                                                                                Janika Liländer 

Koosoleku juhataja                                                                  Protokollija 

 

 

 

 

 


